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	 2024.	április	11-én,	csütörtökön	tartotta	meg	a	medgyesi	Millennium-Házban	jelölő	küldött-
gyűlését	az	RMDSZ	Szeben	megyei	szervezete,	amely	keretében	a	Szeben	megyei	Állandó	Tanács	
véglegesítette	az	RMDSZ	megyei	és	helyi	önkormányzati	képviselőjelöltjeinek	listáját.	A	gyűlésen	
részt	vettek	Orosz	Csaba	Szeben	megyei	elnök,	Kémeri	Attila	ügyvezető	elnök,	Benedek	Zakariás	
parlamenti	képviselő,	valamint	a	megyei	állandó	tanács	tagjai.
	 A	 napirend	 első	 pontjaként	 Orosz	 Csaba	 rövid	 értékelőt	 tartott	 az	 európai	 parlamenti	
listára	összegyűjtött	aláírásokról.	Szeben	megye	3740	aláírással	járult	hozzá	az	RMDSZ	európai	
parlamenti	jelöltlistájához.
	 Ezt	követően	sor	került	a	megyei	és	helyi	listák	rangsorolására	és	elfogadására.	A	2024-es	
önkormányzati	 választásokon	 a	 Szeben	megyei	magyar	 közösséget	 40	 jelölt	 fogja	 képviselni	 a	
megyei	listán.	7	településen	állított	az	RMDSZ	helyi	listát,	összesen	36	helyi	jelölttel.	Történelmi	
mérföldkőnek	 számít,	 hogy	 Kiskapus	 városában	 először	 indít	 polgármester-jelöltet	 az	 RMDSZ,	
Muzsnai Melinda személyében.

folytatás a 3. oldalon

 „Sorsdöntő választásról, választási 
esztendőről van szó, és nem engedheti meg 
azt gondolom senki magának, hogy ezt 
könnyedén vegye. Az erdélyi magyaroknak a 
nyertesek között kell lenniük. Változásokra 
van szükség, ezt érzi mindenki. Érzi ezt az 
Európai Unió polgárainak nagy többsége. 
Változásra van szükség az Európai Unióban, 
változásra van szükség itthon is, és ezeket a 
változásokat csak akkor tudjuk igazából jó 
irányba terelni, a mi szempontunkból is jó 
irányba, hogyha ott vagyunk, és csak akkor 
lehetünk a nyertesei, hogyha nem tudnak 
dönteni nélkülünk.”

Véglegesítette képviselőjelöltjeinek 
listáját a Szeben megyei RMDSZ

Kelemen Hunor: 2024 sorsdöntő év, 
a nagy változások éve
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Kelemen Hunor: halljuk a 
csalódott emberek hangját!

	 Hosszas	huzavona	után	a	román	kormánypártok	eldön-
tötték,	hogy	június	9-én	Romániában	összevont	európai	parla-
menti	és	önkormányzati	választások	lesznek.	Kelemen	Hunort,	
az	RMDSZ	elnökét	kérdeztük.	
 Elkezdődött az aláírásgyűjtés a választásokra. 
Vágjunk hát a közepébe. Miért menjünk szavazni? Van tétje 
egyáltalán a június 9-i választásoknak?
	 Nagyon	röviden	a	tét,	hogy	magyaroknak	 legyen	ereje	
és	hangja	 itthon	és	Európában.	Ezt	akarja	az	RMDSZ,	és	csak	
mi	akarjuk	ezt!	Aki	június	9-én	az	RMDSZ-re	szavaz,	az	a	magyar	
összefogásra	és	a	magyarok	győzelmére	szavaz.
 A járvány, majd a különböző válságok hatására 
megnőtt a bizonytalan és a reményvesztett embereknek a 
száma. Mit tud ezzel kezdeni az RMDSZ?
	 Az	emberek	csalódottsága	érthető,	sőt,	jogos.	A	háború	
kirobbanásakor	látszott	már,	hogy	nehéz	idők	jönnek.	Nekünk	
ilyenkor	 is	 az	 a	 feladatunk,	 hogy	 ott	 legyünk	 mellettük,	 az	
emberek	 mellett,	 a	 közösségünk	 mellett,	 hogy	 tudjanak	
számítani	ránk.	
	 Látjuk	 azt	 is,	 hogy	 az	 emberek	 szintén	 jogosan	 érzik	
úgy,	hogy	Románia	és	az	Európai	Unió	vezetői	cserbenhagyták	
őket,	és	magukra	maradtak	gondjaikkal.	Érzik,	hogy	az	uniós	
csatlakozáskor	megígért	gazdasági	fejlődés	jócskán	elmaradt	
a	vártnál,	hogy	egyes	európai	uniós	vezetők	inkább	tekintenek	
ránk	 olcsó	munkaerőként,	mint	 értékteremtő	 közösségként.	
Azt	 hallják	 folyamatosan,	 hogy	 egységes	 Európa,	 de	 közben	
meg	látják,	hogy	a	Schengenbe	való	belépésünket	több	mint	
egy	évtizede	halogatják.	Ez	dühítő	és	érthetetlen!	
	 Amikor	 mások,	 a	 kormány	 és	 az	 uniós	 intézmények	
vezetői	 elfordulnak	 az	 emberektől,	 a	 mi	 feladatunk,	 hogy	
hangot	adjunk	nekik,	küzdjünk	értük,	tegyünk	a	saját	eszköze-
inkkel	azért,	hogy	változzon	ez	a	helyzet.	
 Mi a helyzet az AUR-ral? Hogy hangosak és időnként 
agresszívek, azt látjuk. Látjuk a gyűlöletkeltést, a cirkuszt, 
a Facebook live-okat. De mennyire kell őket komolyan 
venni?
	 Az	 AUR	 a	 magyarok	 ellensége,	 pont.	 Itt	 nem	 szabad	
óvatoskodni,	ezt	ki	kell	mondanunk,	szembe	kell	vele	néznünk.	
Láttuk,	hogyan	 táncoltak	nagyapáink	 sírjain	az	Úzvölgyében,	
és	 azt	 is,	 hogyan	 támadják	 zászlóinkat,	 szimbólumainkat,	
anyanyelvünket.	Látjuk,	mit	művelnek	a	parlamentben:	agresz-
szívek,	gyűlöletet	keltenek,	erőszakosak.	Hiába	reméljük,	hogy	
le	fognak	maguktól	állni,	nem	fognak.	Mert	ők	ebben	hisznek.
	 De	 nézzük	 a	 számokat:	 az	 AUR	 2020-ban	 kevesebb	
mint	10	százalékkal	került	be	a	parlamentbe	alig	egy	évvel	a	
megalakulása	után.	Ma	a	 román	szavazók	25	százaléka	 rájuk	

és	a	másik	magyargyalázó,	Șoșoacă	asszony	pártjára	szavazna	
a	 kövélemény-kutatások	 szerint.	 Ők	 biztosan	 ott	 lesznek	 az	
Európai	Parlamentben,	és	június	9-től	az	önkormányzatokban	
is	folytatják	magyarellenes	munkájukat.	Mi	nem	engedhetjük	
meg	magunknak	 azt,	 hogy	 ne	 legyünk	 ott.	 Fel	 kell	 vennünk	
velük	a	harcot!	
 Amikor az EP-választásokról beszélünk, rendsze-
resen előkerül az a téma, hogy mit tud tenni Brüsszelben 
két európai parlamenti képviselő? Mire elegek ők ketten?
	 Pragmatikusan	mondva:	kettő	több	mint	a	semmi!	A	két	
képviselő	a	szövetségeseinkkel	együtt	harcolni	tud	jogainkért	
és	a	magyar	közösségnek	járó	támogatásokért.	Azért,	hogy	a	
családjainknak,	gazdáinknak,	vállalkozásainknak	és	települése-
inknek	járó	uniós	pénzek	Erdélybe	jussanak	és	ne	máshova.	Mi	
a	képviselőket	feladatokkal,	megbízásokkal	küldjük	oda.	Nem	
lesz	könnyű	dolguk.	Azt	várjuk	tőlük,	hogy	a	magyarok	hangját	
hallassák	 Brüsszelben,	 és	 ne	 Brüsszel	 üzenetét	 tolmácsolják	
Erdélyben	–	utóbbira	ott	vannak	a	román	pártok	képviselői	az	
Európai	Parlamentben.
 Épp az aláírásgyűjtés időszaka zajlik. Hogy haladnak?
	 Röviden:	 jól,	 és	 ezúton	 is	 köszönöm	mindenkinek,	 aki	
aláírásával	 támogatta	 jelöltlistáinkat!	 Bővebben:	 200	 ezer	
ember	támogatására	van	szükség	ahhoz,	hogy	a	magyar	össze-
fogás	 elindulhasson	 a	 választásokon.	 Szervezeteink,	 munka-
társaink	 és	 önkénteseink	 országszerte	 gyűjtik	már	 az	 aláírá-
sokat.	Ez	még	csak	az	első	lépés,	de	világosan	mutatja	azt	az	
erőt,	ami	mögöttünk,	az	RMDSZ	és	szövetségesei	mögött	áll,	
és	ez	sokat	lendít	a	következő	kampányidőszakon.	Én	nagy	tisz-
telettel	arra	kérek	mindenkit,	ha	még	nem	tette,	támogasson	
bennünket	 már	 most,	 írjon	 alá	 azért,	 hogy	 a	 magyaroknak	
legyen	hangja	és	ereje	itthon	és	Európában.	

 Mi a legnagyobb veszélye a június 9-ének? 
	 A	 nagyon	 magas	 választási	 részvétel.	 Mai	 tudásunk	
szerint	a	román	szavazók	kétharmada	fog	elmenni	szavazni,	és	
ez	valóban	komoly	veszélyt	rejt	magában.	Két	dolgot	minden-
képp	 tudniuk	 kell	 a	 magyaroknak:	 egyrészt,	 mindenhol	 lesz	
RMDSZ	 lista,	ezért	a	szórványban,	ahol	nincs	magyar	polgár-
mester,	ott	is	nagyon	fontos,	hogy	az	európai	parlamenti	listán	
az	RMDSZ-re	szavazzunk.	
	 Másrészt:	ott,	ahol	magyar	a	polgármester,	sem	mindegy,	
hogy	hány	szavazatot	kap	az	RMDSZ.	Mivel	országosan	mérnek	
bennünket,	 és	 a	 románok	nagy	 része	 el	 fog	menni	 szavazni,	
a	mi	 közösségünk	 sem	maradhat	 otthon.	Mert	 akkor	mások	
döntenek	rólunk.	Ennél	nincs	rosszabb.	Nem	történhet	meg,	
hogy	 ne	 jöjjön	 össze,	 mi,	 magyarok	 nem	maradhatunk	 alul!	
Ott	kell	lennünk	Brüsszelben,	ha	változást	akarunk	az	Európai	
Unióban!	

Zahoránszki Brigitta interjúja

RMDSZ
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folytatás az első oldalról

„A június 9-i választások új lehetőségeket nyitnak meg előttünk. 
Büszkék vagyunk arra, hogy ilyen elkötelezett és kompetens 
csapatot javasolhatunk Szeben megye tanácsába és a helyi önkor-
mányzatokba. Különös jelentőséggel bír számunkra az, hogy 
Kiskapuson Muzsnai Melinda polgármester-jelöltünk harcba száll 
a polgármesteri tisztségért. Meggyöződésünk, hogy ez a megmé-
rettetés a kiskapusi polgárok javát fogja szolgálni, és tovább 
erősíti közösségünk kohézióját.”	 -	 nyilatkozta	 Orosz	 Csaba,	 a	
Szeben	megyei	RMDSZ	elnöke.

	 A	küldöttgyűlés	határozata	szerint	a	következő	rangsor	
alakult	ki	az	önkormányzati	képviselőjelöltek	sorában:	
Medgyes:	Orosz	Csaba,	Balázs	Botond,	Bordi	Magdolna,	Balog	
József,	Korodi	Ildikó,	Kémeri	Attila,	Csifó	Levente,	Vajda	Zoltán,	
Kopán	Norbert,	Beke	Tibor,	Varga	István,	Szőke	Zoltán.
Kisakapus:	 Muzsnai	 Melinda,	 Székely	 István,	 Benkő	 Ferenc,	
Doroga	Marius,	Czika	Mária,	Rusu	Barbara,	Czika	Etelka,	Székely	
Albert	Amburs,	Székely	Csaba	Tibor.
Erzsébetváros: Dózsa	Béla	Levente,	Jakab	Ilona,	Todea	Emma,	
Székely	Tamás-János.
Küküllőalmás: Gertner	 Tibor,	 Tokai	 József,	 Keszeg	 Ferenc,	
Ágoston	Sándor,	Kádár	József
Balázstelke:	Bényi	Dénes
Bürkös: Jeszenszki János
Vízakna: Ács	Zoltán,	Antal	Loránt
 
	 A	 megyei	 tanács	 listáját	 Benedek	 Zakariás	 parlamenti	
képviselő	vezeti,	és	Badi	Blanka,	Bandi	Levente,	Mitrita	Sanja,	
Márton	 Zsombor,	 Bandi	 István	 szebeni	 képviselőjelöltek	
egészítik	ki.

 „A NATO-hoz és az Európai Unióhoz való csatlakozás 
Románia két legfontosabb törekvése volt a diktatúrát követő 
években, és az RMDSZ aktív szerepet vállalt mindkét cél eléré-
sében. Most egy újabb kihívás áll előttünk: a születési ráta drámai 
csökkenése megköveteli azt, hogy az ország minden intézménye, 
és minden döntéshozója ezen dolgozzon. Az RMDSZ-nek vannak 
konkrét megoldásai, támogatta és támogatni fogja a családokat 
és a gyermekvállalást”	 –	 nyilatkozta	 Cseke	 Attila,	 az	 RMDSZ	
szenátusi	 frakcióvezetője	 a	 parlament	 két	 házának	 együttes	
ülésén,	 amelyre	 a	 Románia	 Északatlanti	 Szerződés	 Szerveze-
téhez	(NATO)	való	csatlakozásának	huszadik	évfordulója	alkal-
mából	került	sor.

	 A	 frakcióvezető	 elmondta:	 Románia	 NATO-hoz	 és	 az	
EU-hoz	való	tartozása	gazdasági	fejlődést,	stabilitást	és	bizton-
ságot	 hozott.	 Cseke	 Attila	 szerint	 ezeket	 tovább	 kell	 építeni	
azáltal,	hogy	Románia	nem	csak	légi	és	tengeri	úton	csatlakozik	
a	schengeni	övezethez,	illetve	azzal,	hogy	a	Gazdasági	Együtt-
működési	és	Fejlesztési	Szervezethez	(OECD)	is	csatlakozik	az	
ország.

	 Cseke	 Attila	 továbbá	 elmondta	 Románia	 csatlakozása	
üdvözlendő,	 a	 következő	 kihívás	 pedig	 a	 népességcsökkenés	
megállítása	kell	legyen,	ezért	a	családoknak	konkrét	segítségre	
van	 szüksége.	 „Az RMDSZ bölcsődéket épített akkor, amikor 
kormányon volt, és ezt az erőfeszítést folytatni kell, hiszen a fiatal 
családok egyik legnagyobb gondja az, hogy nincsen a meglévő 
állami bölcsődékben elég hely a kisgyermekeknek. A fiata-
lokat támogatni kell, segíteni kell nekik a lakhatási kérdésben 
és mindenben annak érdekében, hogy családot alapítsanak, 
gyermeket vállaljanak. AZ RMDSZ tett ezért, és továbbra is tenni 
fog” –	nyilatkozta	az	RMDSZ-es	szakpolitikus.

 „A június 9-i európai parlamenti választások tétje az, hogy 
legyen erős hangunk Európában, legyen több pénzünk a szülőföld 
fejlesztésére, legyenek garantált kisebbségi jogaink, és legyen 
újra tekintélye és ereje Európának a világban. Ott kell lenni a 
mi képviseletünknek az Európai Parlamentben, mert mások a 
mi dolgunkat nem fogják elvégezni. Június 9-és a legnagyobb 
veszély a közöny és a kishitűség, a legerősebb fegyverünk pedig a 
magyar összefogás! Csak együtt tudunk győzni, de együtt biztos 
győzni fogunk!”

www.rmdsz.ro

Cseke Attila: a családok támogatása, 
a gyermekvállalás bátorítása Románia 

legfontosabb célja kell legyen

Winkler Gyula: Csak együtt tudunk 
győzni, de együtt biztos győzni 

fogunk!
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 Idén jelentős változások történtek a Szülőföldön 
magyarul programban, melyek közül a legfontosabb, hogy 
ezúttal elektronikusan lehet megpályázni az oktatási-ne-
velési támogatást. Április 3-tól május 3-ig zajlik az online 
pályázás a mipont.hu felületen keresztül.

	 A	 Program	 felhívását	 2024.	 április	 3-án	 a	 Nemzetpoli-
tikai	Államtitkárság	hirdeti	meg,	amely	elérhető	lesz	a	BGA	Zrt.	
(www.bgazrt.hu)	és	a	Romániai	Magyar	Pedagógusok	Szövet-
sége	 (www.szulofoldonmagyarul.ro)	 honlapjain,	 valamint	 a	
www.mipont.hu	elektronikus	felületen.

	 Az	 oktatási-nevelési	 támogatás	 minden	 olyan	 gyer-
meket,	 illetve	 diákot	 érint,	 aki	 Romániában	 magyar	 tanítási	
nyelvű	óvodát,	alap-	vagy	középiskolát	látogat.	Minden	érintett	
jogosult	arra,	hogy	éves	rendszerességgel	kérelmezze	a	támo-
gatást.

	 A	mipont.hu	felülete	csak	április	3-tól	érhető	el.	Az	elekt-
ronikus	felületen	elhelyezett	oktatóvideó	és	chatbot	is	segíti	
a	 kérelem	 benyújtását.	 A	 szülőknek	 az	 online	 felületen	 kell	
majd	kitölteniük	a	pályázati	űrlapokat,	ezt	követően	a	felület	
létrehoz	egy	adatlapot,	amelyet	a	szülőnek	ki	kell	nyomtatnia	
és	alá	 is	kell	 írnia,	ezt	pedig	eljuttatnia	az	 iskolába	az	óvoda-
pedagógusnak	vagy	osztályfőnöknek,	 akik	majd	eljuttatják	 a	
gyűjtőközpontokba.

 Emellett szükség lesz még egy dokumentumra, amely 
igazolja,	hogy	a	diák	a	tanulmányait	magyar	nyelven	folytatja,	
ugyanakkor egy iskolai igazolást is csatolni kell mellé az igazo-
latlan	hiányzások	számával.

	 Az	 elektronikus	 felületen	 a	 kérelem	 benyújtásához	

az	 adatok	megadását	 követően	 fel	 kell	 tölteni	 a	 felhívásban	
megjelölt	 dokumentumokat	 lefotózott	 vagy	 beszkennelt	
formában.	Arra	azonban	vigyázni	kell,	hogy	az	információk	jól	
olvashatók	legyenek:	ne	csillogjon,	ne	takarja	ki	az	adatokat,	
ne	 legyen	 homályos	 a	 kép	 és	 az	 egész	 dokumentum	 szere-
peljen a képen.

	 A	Rákóczi	Szövetség	és	a	Romániai	Magyar	Pedagógusok	
Szövetsége	(RMPSZ)	tájékoztatása	szerint	a	kérelmet	okoste-
lefonról	vagy	számítógépről	is	be	lehet	nyújtani,	ez	átlagosan	
10	percet	vesz	igénybe.

	 Fontos,	 hogy	 a	 kérelem	 benyújtásához	 egy	 érvényes	
e-mail	 címre	 van	 szükség.	 Olyan	 e-mail	 címet	 kell	 megadni,	
amit	a	kérelmező	 rendszeresen	használ,	hiszen	a	 regisztráci-
ótól	kezdve	minden	információ,	legyen	az	a	pályázat	státusza,	
vagy	 a	 hiánypótlásról	 szóló	 üzenet,	 az	 itt	 megadott	 e-mail	
címre	fog	érkezni.	Amennyiben	a	kérelmező	rendelkezik	e-mail	
címmel,	de	a	regisztrációt	és	az	elektronikus	kérelem	benyúj-
tását	illetően	az	oktatóvideó	megtekintése	után	is	bizonytalan,	
segítséget	a	tanintézettől	kérhet,	ahol	a	gyermek	tanul.

	 Amennyiben	több	gyermek	van	a	családban,	a	 felhasz-
nálói	fiókban	a	 támogatási	 igény	benyújtását	meg	kell	 ismé-
telni	annyiszor,	ahány	 jogosult	gyermek	van,	és	mindegyikük	
adatlapját	ki	kell	nyomtatni,	alá	kell	írni	és	át	kell	adni	az	adott	
gyermek	 óvodapedagógusának	 vagy	 osztályfőnökének,	 aki	
gondoskodik	az	óvoda/iskolalátogatási	igazolás	kiállításáról	és	
azzal	együtt	továbbítja	adatlapját	az	RMPSZ	felé.

	 Az	 esetleges	 hiánypótlás	 is	 kizárólag	 elektronikusan	
történik.	 Az	 erre	 vonatkozó	 üzenetet	 a	 regisztrált	 e-mail	
címére	kapja	a	szülő.

Minden, amit tudni kell az idei Szülőföldön 
magyarul programról

Mit kell tudni a digitális kérelmek 
benyújtásáról?

Hogyan kell eljárni több gyermek 
esetén?
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	 Május	3.	után	a	felület	automatikusan	lezár,	ezt	követően	
nem	 nyújtható	 be	 pályázat.	 Amennyiben	 hiánypótlás	 esetén	
a	 kérelmező	 nem	 tesz	 eleget	 a	 felhívásban	 megjelölt	 hatá-
ridőnek,	a	pályázat	érvénytelen	lesz.

	 Az	egyetemi	hallgatók	is	a	mipont.hu	oldalán	jelentkez-
hetnek	a	támogatásra,	de	nem	a	szülői,	hanem	a	hallgatói	felü-
letre	 kell	 regisztrálniuk.	 Nekik	 kötelező	 feltölteni	 a	 hallgatói	
jogviszonyt	 igazoló	 dokumentumot	 is,	 és	 az	 aláírt	 adatlapot	
–	kinyomtatva	–	az	 igazolással	együtt	postán	kell	eljuttatni	a	
felhívásban	megadott	címre.	Ez	a	felhívás	a	pályázat	meghirde-
tésekor,	április	3-án	jelenik	meg.

	 A	Rákóczi	Szövetség	és	az	RMPSZ	úgy	véli,	hogy	a	digitális	
átállással	jelentősen	lecsökken	az	adminisztráció	és	megszűnik	
a	papír	alapú	kérelem.	A	szülők	közvetlen	tájékoztatást	kapnak	
kérelmük	státuszáról,	a	támogatás	kifizetéséről	és	a	támogatás	
céljáról.

www.rmdsz.ro

	 Orbán	Viktor	magyar	miniszterelnökkel,	majd	a	magyar	
miniszterelnökkel	és	Marcel	Ciolacu	román	miniszterelnökkel	
tárgyalt	Kelemen	Hunor	szerdán	Bukarestben.	

	 Az	 első	 találkozón	 a	 romániai	 magyar	 közösség	 előtt	
álló	kihívásokról,	kiemelten	a	2024-es	választási	évről	volt	szó.	
Ennek	 kapcsán	 Kelemen	Hunor	 rámutatott:	 „ott kell lennünk 
minden olyan intézményben, ahol rólunk, magyarokról döntenek. 
A 2024-es választások nemcsak a következő négy esztendőről 

szólnak, hanem hosszú távon meghatározzák, hogy milyen 
körülmények között fogunk élni itt az országban és az Európai 
Unióban.”

	 Európában	 olyan	 változásokra	 van	 szükség,	 amelyeket	
ma	az	európai	közvélemény	elvár.	Egy	friss	kutatásból	kiderül,	
hogy	 az	 európai	 polgároknak	 több	mint	 60	 százaléka	 elége-
detlen	az	Európai	Bizottságnak	a	munkájával,	és	több	mint	60	
százaléka	 uniópárti.	 „Ez is megerősíti, amit mi mondunk: nem 
az Európai Unióval van a baj, hanem az elhibázott rossz dönté-
sekkel. Mi, magyarok azt akarjuk, hogy jó irányba változzon az 
Európai Unió, és közösségünknek ereje és hangja legyen Euró-
pában is! Ez közös érdekünk a Kárpát-medencében. Június 9-én 
aki az RMDSZ-re szavaz, az a magyarok győzelmére szavaz” – 
tette	hozzá	az	RMDSZ	elnöke.	

	 A	 román	 és	 magyar	 miniszterelnökökkel	 folytatott	
közös	 tárgyalás	 után	 Kelemen	 Hunor	 kiemelte:	 „Romániának 
és Magyarországnak számos közös érdeke van a régión belül, 
amelyet Brüsszel fele közösen tud képviselni. Ha Közép-Euró-
pában, Kelet-Európában a volt kommunista blokk tagállamai 
az Unión belül együttműködnek, akkor mindenkinek sokkal 
könnyebb az érdekérvényesítés.”

www.rmdsz.ro

	 Megakadályozná	 az	 AUR,	 hogy	 a	 könyvtárak	 magyar	
könyveket	is	beszerezzenek	–	hívta	fel	a	figyelmet	Cseke	Attila,	
az	RMDSZ	szenátusi	frakcióvezetője.	

	 A	 felsőház	 ma	 tárgyalt	 és	 fogadott	 el	 egy	 törvényja-
vaslatot,	 amely	 a	 könyvtárak	működését	 szabályozó	hatályos	
jogszabályon	módosít.	Az	AUR	azt	kezdeményezte	a	törvény-
javaslat	kapcsán,	töröljék	a	hatályos	törvényből	azt	a	cikkelyt,	
amely	lehetővé	teszi,	hogy	ott,	ahol	magyar	emberek	élnek,	a	
könyvtárak	magyar	könyveket	is	beszerezzenek,	és	az	olvasók	
rendelkezésére bocsássák azokat. 

 „A magyar nyelvhez, a magyar könyvhöz minden romániai 
magyarnak joga van, senkinek nem engedjük meg, hogy a magyar 
közösséget támadja, hogy ezt a jogot elvegyék tőlünk” – nyilat-
kozta	Cseke	Attila.

		 A	 szakbizottsági	munkálatok	 alatt	 az	 RMDSZ	módosító	
javaslatot	 iktatott,	 és	 sikerült	meggyőznie	 a	 többséget	 arról,	
hogy	 a	 magyarokat	 megilleti	 ez	 az	 anyanyelvhasználati	 jog,	
mondta	 el	 Turos	 Lóránd,	 a	 szenátus	 kulturális	 bizottságának	
taja. „A törvény több mint 20 éve, 2002 óta hatályos és jól működik, 
nem volt sehol gond a magyar könyvek beszerzésével. Az AUR 
javaslata egyértelműen légből kapott, és a magyar közösség ellen 
irányul”	–	nyilatkozta	Turos	Lóránd.

www.rmdsz.ro

Hogyan pályázhatnak az 
egyetemisták? 

Orbán Viktorral és Marcel 
Ciolacuval tárgyalt Kelemen 

Hunor

Újabb magyarellenes 
próbálkozás a parmentben



6 Nagy-Küküllő

 Mi a június 9-i választások tétje? Miért kell elmenni 
szavazni? 

	 Menjünk	picit	vissza	az	elejére,	és	ne	a	végéről	kezdjük.	

	 Hunyad	megyében	és	máshol	Erdélyben	is	beszélgetve	
az	emberekkel,	egyre	többen	mondják	azt,	hogy	nem	látják	a	
kiutat,	és	rossz	szájízzel	vannak	az	elmúlt	öt	évet	illetően.	Az	
életünket	 előbb	 jelentősen	 meghatározta	 a	 koronavírus-jár-
vány,	most	meg	épp	egy	háború	szomszédságában	élünk.	Volt	
itt	energiaválság,	infláció:	a	családok	nagy	része	megszenvedni	
kényszerült	ezeket	az	éveket,	a	helyi	termelők,	vállalkozások	
úgy	érezhették	és	érzik	ma	 is,	 hogy	nehéz	helyzetbe	hozták	
őket	 a	 brüsszeli	 bürokraták.	 Okkal	 vagyunk	 elégedetlenek	
és	csalódottak,	okkal	gondoljuk	azt,	hogy	Brüsszel	csak	saját	
magával	foglalkozik	és	nem	velünk,	a	polgárokkal.	

	 A	június	9-i	választások	tétje,	hogy	jó	irányba	változzanak	
meg	 a	 dolgok,	 hogy	 új	 szemlélet,	 új	 lendület	 és	 új	 vezetés	
legyen	Brüsszelben.	Minden,	amit	most	eldöntünk,	az	legalább	
tíz	évről	szól.	Aki	június	9-én	az	RMDSZ-re	szavaz,	az	arra	szavaz,	
hogy	nekünk,	magyaroknak	legyen	erőnk	és	hangunk	változást	
elérni	itthon	és	Európában	is.

 Egyre több a bizonytalan, csalódott és reményvesz-
tett ember. Érti az RMDSZ, hogy mi a csalódottság oka? Mit 
tudnak kezdeni ezzel a problémával?

	 Igen,	értjük,	és	azt	gondolom,	hogy	csak	mi	értjük	igazán,	
akik	ott	voltunk	közösségünk	mellett	az	elmúlt	években,	a	baj	
idején	is.	 	Az	emberek	azt	is	elmondják	nekünk,	hogy	nem	az	
EU-ból	ábrándultak	ki,	hanem	abból,	amerre	Brüsszel	az	elmúlt	
években	elindult.	Látják,	hogy	az	EU	sok	jót	is	hozott	a	közös-
ségünknek	 –	gondoljunk	 csak	 a	 területalapú	 támogatásokra,	
amelyeket	direkt	módon	a	gazdák	kapnak	meg,	de	ezenkívül	
sok	 iskola,	út,	kórház	 is	megújult	uniós	finanszírozással	–,	de	
mindezek	mellett	jogosan	elégedetlenek	a	kettős	mércével,	a	
sok	fölösleges	szabályozással	és	teherrel	szemben,	amit	az	EU	
egyes	vezetői	újabban	ránk	akarnak	erőltetni.	

	 Amit	mi	akarunk,	az	egybecseng	azzal,	amit	közösségünk	
akar.	Egyrészt	erős	hangra	van	szükség,	mert	az	Európai	Parla-

mentben	 annyit	 érünk,	 amennyire	 erős	 a	 hangunk.	Másrészt	
több	 pénzre	 van	 szükségünk	 településeink	 fejlesztésére,	
iskoláink,	 kórházaink	 korszerűsítésére,	 gazdáink	 és	 vállalko-
zóink	 támogatására.	 Harmadrészt	 jogaink	 garantálására	 van	
szükség:	 az	útépítést	 az	RMDSZ	elkezdte,	 és	 csak	mi	 fogunk	
tovább	dolgozni	azért,	hogy	szülessen	végre	európai	kisebb-
ségvédelmi	szabályozás.	

 Nemcsak a csalódottsággal kell megküzdeni, hanem 
a magyarellenességgel is. Mennyire kell komolyan venni az 
AUR-t és Șoșoaca pártját?

	 Ki	 kell	 mondani:	 az	 AUR	 a	magyarok	 ellensége.	 Azt	 is	
biztosan	ki	lehet	jelenteni,	hogy	nem	a	magyarok	érdekeit	és	
nem	is	Erdély,	vagy	az	ország	érdekeit	nézik.	Négy	évvel	ezelőtt	
mindenki	legyintett,	hogy	ugyan,	nem	fognak	bejutni	a	parla-
mentbe.	Bent	vannak,	és	ma	már	félő,	hogy	akár	a	20	százalékot	
is	meghaladhatják.	Ezért	veszélyes	a	közöny,	az	érdektelenség,	
mert	 ezek	 a	 szélsőségesek	 táborát	 táplálják.	 Veszélyes,	 ha	
legyintünk	a	magyargyűlölők	térnyerésére,	hiszen,	ha	megen-
gedjük,	ők	lesznek	az	új	normalitás.	És	azt	is	látjuk,	hogy	ez	a	
tábor	nemcsak	hangos,	hanem	cselekvésre	készen	áll.	

 Az összevont választások miatt magas részvételre 
számítanak az elemzők. A magas részvétel mindig veszélyt 
jelent az RMDSZ-nek. Van erre megoldás, stratégia? 

	 Minden	 előrejelzés	 azt	 mutatja,	 hogy	 magas	 lesz	 a	
román	lakosság	körében	a	részvétel	a	június	9-ei	választáson,	
de	ahogyan	mondani	szokás:	nekünk	nem	a	közvéleménykuta-
tások	adatait	kell	nézni,	nem	ott	kell	nyerni,	hanem	a	választá-
sokon!	A	győzelem	alapfeltétele	pedig	az,	hogy	sokan	megyünk	
el	szavazni.	Ott	is,	ahol	magyar	a	polgármester,	de	ott	is,	ahol	
szórványban	 élnek	 a	 magyarok.	 Mindenkire	 szükség	 van,	
minden	szavazat	számít!	A	magyar	politikai	szervezetek	össze-
fogtak,	ami	fontos,	de	korántsem	elégséges	lépés.	Június	9-én	
a	magyaroknak	is	össze	kell	fogni	azért,	hogy	legyen	erőnk	a	
változást	kiharcolni.	Én	tudom,	hogy	együtt	győzni	fogunk!	

Szerző: ZB
www.medgyes.ro	

Winkler Gyula: Arra szavazunk, hogy új szemlélet, 
új lendület, új vezetés legyen Brüsszelben
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	 A	kormánypártok	képviselőit	csak	nyilatkozatok	szintjén	
foglalkoztatja	 a	 családpolitika,	 ezt	 jól	 példázza	 az,	 hogy	 az	
RMDSZ	 elmúlt	 időszakban	 beterjesztett	 családokat	 érintő	
törvénytervezetei	 –	 az	 1500	 lej	 értékű	 újszülött	 támogatás	
minden	gyerek	után,	valamint	a	Junior	értékjegyek	bevezetése	
–	 megvitatásra	 sem	 kerültek	 –	 nyilatkozta	 Csép	 Éva	 Andrea	
képviselő.	Hangsúlyozta:	a	kormány	olyan	stratégiákat	alkalmaz	
ezen	 a	 téren,	 amelyek	 csak	 pillanatnyi,	 sürgősségi	 vagy	 épp	
látszatmegoldások,	mint	 a	múlt	 héten	 elfogadott	 sürgősségi	
kormányrendelet	is,	amely	2027-ig	csak	a	hátrányos	helyzetű	és	
kiskorú	anyáknak	nyújt	2000	lejes	állami	támogatást	újszülött	
érkezése	esetén.	Szerinte	ez	nem	jelent	hosszú	távú	megoldást	
a problémákra. „Az RMDSZ azt szorgalmazza, hogy minden 
anyát és családot támogasson az állam, hiszen az állam feladata 
fenntartható családpolitikai intézkedések gyakorlatba ültetése” 
–	fogalmazott.
 
	 Elmondta,	 bár	 a	 gyermekvállalási	 szándék	 továbbra	 is	
erős,	a	fiatal	párok	nem	tudják	vagy	nem	merik	megvalósítani	
a	 családalapítással	 kapcsolatos	 álmukat	 a	 korlátozott	 lehető-
ségek	és	bizonytalan	anyagi	források	miatt.

 „A családok támogatását célzó, jól kidolgozott intézke-
dések, amelyek megfelelő életkörülményeket biztosítanak a 
fiataloknak és a családoknak, hozzájárulhatnak az elvándorlás 
csökkentéséhez, a munkaerőpiac stabilizálásához és az ország 
fejlődéséhez. Nem szabad elfelejtenünk, hogy a mi gyermekeink 
jelentik az ország jövőjét” –	emelte	ki	Csép	Éva-Andrea.

www.rmdsz.ro	

 ”Mi magunk is haladni akarunk, viszont azt is tudjuk, 
hogy a hagyomány nélkül a haladás nem jelent előrejutást. Ma 
látjuk az óriási változásokat körülöttünk, azt is látjuk, hogy ma a 
múlt értékeit sokan próbálják relativizálni, próbálják eltörölni a 
kultúrát, próbálják eltörölni azokat a hagyományokat, amelyek 
Európát, az európai nemzeteket naggyá tették. Látom azokat 
a felkiáltójeleket és azt a veszélyt, amellyel manapság, a 21. 
században szembe kell néznünk. Nekünk pedig feladatunk van: 
megőrizni a hagyományt, megőrizni az örökséget, megőrizni a 
múltat, a gyökereket.”

Támogatók - Partnerek

A kormány minden anyát és 
családot kell támogasson

Kelemen Hunor: Hagyományok 
nélkül a haladás nem jelent 

előrejutást!
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Megjelenik havonta a 
Medgyesi MADISZ gondozásában.

Az
Európai Unió

vállalja fel
a családok,

gazdák és
vállalkozások

terheinek
csökkentését! 

NE
a bürokraták
irodáiban
döntsék el,
mi legyen
az Európai Unió
jövőjével!

Románia TILTJA
a magyar nyelv és

közösségi szimbólumaink
használatát.

Ez megengedhetetlen.

Senkinek sincs
felhatalmazása arra, hogy

eltörölje a keresztény
kultúrát és a vallási

hagyományokat! 

Véget kell vetni
a kettős mércének,
el kell érni a teljes körű
schengeni csatlakozást.

Több
uniós pénz kell
a fiataloknak és
a fiatal vállalkozóknak,
munkahelyteremtésre
és start-up cégek
támogatására.

WINKLER GYULA VINCZE LORÁNT

Nem csak a németországi
szétszaggatott póniról,

hanem a medvék által
halálosan megsebesített

székelyföldi emberekről is
tudomást kell vennie

az Európai Bizottságnak!


